

立法會
Legislative Council

LC Paper No. CB(3) 19/11-12

Ref. : CB(3)/M/MR

Tel : 3919 3300

Date : 10 October 2011

From : Clerk to the Legislative Council

To : All Members of the Legislative Council

Council meeting of 19 October 2011

**Motion on
“Appointment of a select committee”**

Hon Emily LAU Wai-hing has given notice to move the attached motion on “Appointment of a select committee” at the Council meeting of 19 October 2011. The President has directed that “it be printed in the terms in which it was handed in” on the Agenda of the Council.

(Mrs Justina LAM)
for Clerk to the Legislative Council

Encl.

2011年10月19日
立法會會議
劉慧卿議員
就“委任專責委員會”
動議的議案

議案措辭

本會委任一個專責委員會，調查亞洲電視有限公司（‘亞視’）於本年7月誤報江澤民先生死訊一事中，是否有亞視管理人員及投資者或其他人士作出不當行為，干預亞視新聞的編輯自主，以影響亞視的新聞報導；並調查亞視有否將廣告內容加入新聞資訊節目中播放，不當製造‘有償新聞’；以及調查上述事宜有否抵觸香港廣播法規及相關法例，以及有關事宜，並根據上述調查的結果，就政府規管本地免費電視節目服務及捍衛新聞編輯自主，以及其他有關事宜作出建議；而該委員會在執行其職務時獲授權根據《立法會（權力及特權）條例》（第382章）第9(2)條行使該條例第9(1)條所賦予的權力。

**Motion on
“Appointment of a select committee”
to be moved by Hon Emily LAU Wai-hing
at the Council meeting of 19 October 2011**

Wording of the Motion

That this Council appoints a select committee to inquire into whether managerial staff and investors of Asia Television Limited (‘ATV’) or other persons have acted unduly in the misreporting of the death of Mr JIANG Zemin to interfere with ATV’s editorial freedom with an aim to influence ATV’s news report; to inquire into whether ATV has added advertisement content into news and information programmes being broadcast which unduly produces ‘paid news’; and to inquire into whether the above incidents have violated broadcasting rules or regulations and related laws of Hong Kong, as well as related matters, and based on the results of the above inquiries, to make recommendations on the regulation of domestic free television programme service by the Government and the safeguarding of editorial freedom of the press, and other related matters; and that in the performance of its duties the committee be authorized under section 9(2) of the Legislative Council (Powers and Privileges) Ordinance (Cap. 382) to exercise the powers conferred by section 9(1) of that Ordinance.